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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Leefmilieu, Natuurbehoud en
Ruimtelijke Ordening besprak op 11 mei 2000 het
haar toegewezen gedeelte van het ontwerp van de-
creet houdende aanpassing van de algemene uitga-
venbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 2000.

De commissie behandelde eveneens het hoofdstuk
V Oppervlaktewateren van het ontwerp van de-
creet houdende bepalingen tot begeleiding van de
aanpassing van begroting 2000. Het verslag van de
bespreking van het programmadecreet is opgeno-
men in Parl. St. Vl. Parl. 1999-2000, nr. 277/7.

De heer Paul Wille brengt verslag uit over het deel
leefmilieu en natuurbehoud (bevoegdheden van
minister Vera Dua) en de heer Erik Matthijs over
het deel ruimtelijke ordening (bevoegdheden van
minister Dirk Van Mechelen).

A. BEVOEGDHEDEN VAN MEVROUW
VERA DUA, VLAAMS MINISTER VAN
LEEFMILIEU EN LANDBOUW

I. Inleidende uiteenzetting door de minister

I. Beleidskredieten – beleidsruimte

De aangepaste begroting 2000 voor de sector Leef-
milieu voorziet in een totaal aan beleidskredieten
van 26.810 miljoen frank (niet-gesplitste kredieten,
gesplitste vastleggingskredieten, variabele kredie-
ten en machtigingen), zijnde 23.483,3 miljoen frank
binnen het Minafonds en 3.326,7 miljoen frank op
de departementale begroting (programma’s 61.10
tot en met 61.50).

Deze cijfers impliceren een daling ten opzichte van
de initiële begroting 2000 van 536,4 miljoen frank
voor de vastleggingsmachtiging van het Minafonds
en 38,8 miljoen frank op de departementale begro-
ting, of een totale daling van 575,2 miljoen frank of
2 percent.

De belangrijkste verklaringen voor de evolutie van
het vastleggingskrediet op het Minafonds zijn ener-
zijds volgende stijgingen en verschuivingen :

– een stijging van de kredieten voor de bijzondere
ondersteuning voor de aanleg van openbare rio-
leringen met 820 miljoen frank ;

– een bijkomend krediet van 80,9 miljoen frank
voor de uitvoering van MAP 2 ;

– de toekenning aan de VMM van 4,4 miljoen
frank voor de werving van drie contractuele
personeelsleden in het kader van het EU-voor-
zitterschap ;

– een aantal verschuivingen binnen de begroting
van het Minafonds die elkaar compenseren :
stijging van de kredieten voor bodemsanering,
containerparken, Presti, groenarbeiders, extra
meetcampagnes nitraten en pesticiden ;

– de overheveling van 74,1 miljoen frank naar de
departementale begroting voor onder meer pro-
jecten van het Instituut voor Natuurbehoud, In-
stituut Bosbouw en Wildbeheer, afdeling Bos en
Groen ;

– de overheveling van 47,2 miljoen frank naar het
programma bestaansmiddelen voor de werving
van 3 A1’s in beleidsondersteunende functies,
voor het project KADSCAN, en voor de infor-
maticaprojecten van Aminal.

Anderzijds zijn er belangrijke verminderingen in
de Minafonds-begroting :

– een vermindering van de werkingsdotaties van
VMM en VLM , entiteit Mestbank, ingevolge
onbelaste saldi 1999 van respectievelijk 1056 en
120 miljoen frank ;

– een nettovermindering van de kredieten voor
Aquafin met 136,5 miljoen frank. De werkings-
dotatie stijgt met 162,8 miljoen frank, de inves-
teringsdotatie daalt met 299,3 miljoen frank. Dit
kadert in de beheersovereenkomst met de NV
Aquafin.

De beperkte vermindering van het vastleggingskre-
diet op de departementale begroting wordt ener-
zijds verklaard door :

– de overheveling van 74,1 miljoen frank vanuit
het Minafonds naar de departementale begro-
ting voor onder meer projecten van het Insti-
tuut voor Natuurbehoud, Instituut Bosbouw en
Wildbeheer, afdeling Bos en Groen ;

– een aantal verschuivingen binnen de departe-
mentale begroting die elkaar compenseren,
waaronder de stijging van de kredieten voor
studiewerk inzake milieurecht.
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Anderzijds is er op de departementale begroting :

– de overheveling naar het programma bestaans-
middelen van 22,4 miljoen frank voor de huur
van bijkomende administratieve ruimte en van
14,2 miljoen frank voor de loonkost van de rat-
tenvangers in eigen beheer ;

– de vermindering van de werkingsdotatie VLM,
entiteit Natuur, ingevolge onbelaste saldi 1999
ten bedrage van 82,6 miljoen frank.

Rekening houdend met de vermindering van de
werkingsdotaties aan respectievelijk VMM en
VLM ingevolge de beschikbaarheid in 2000 van
onbelaste saldi 1999, bedraagt het reëel beschikba-
re beleidskrediet voor de sector leefmilieu volgens
de minister (26.810 + 1.056 + 120 + 82,6 =) 28.068,6
miljoen frank.

2. Dotatie Minafonds

Het Minafonds wordt in hoofdzaak gespijsd ener-
zijds door de inkomsten uit heffingen, anderzijds
door de dotatie uit de algemene begroting. Op
basis van een herraming van de ontvangsten voor
het begrotingsjaar 2000 komt de minister tot een
netto-stijging van de eigen ontvangsten met 271,2
miljoen frank. De minister vermeldt :

– een stijging van de ontvangsten uit heffingen op
afvalwater met 350 miljoen frank (van 8.909
naar 9.259 miljoen frank). De doorgevoerde
herraming betreft voornamelijk de actualisatie
van het eenheidstarief naar 1.016 frank. Bij de
opmaak van de begroting 2000 werd een een-
heidstarief van 1.010 frank gehanteerd ;

– een daling van de opbrengsten uit houtkappin-
gen met 32,3 miljoen frank. Ten gevolge van de
kerststormen in Frankrijk en Duitsland zal de
afdeling Bos en Groen dit jaar geconfronteerd
worden met een ineenstorting van de hout-
markt, wat tot aanzienlijke minderinkomsten
aanleiding zal geven ;

– een daling van de inkomsten uit de grondwater-
heffingen met 46,5 miljoen frank (van 552,5 mil-
joen frank tot 506 miljoen frank). De initiële ra-
ming van de opbrengsten van de grondwater-
heffing werd door de afdeling Water van Ami-
nal berekend. Vanaf 1 januari 2000 is VMM be-
last met de vestiging, de inning en de invorde-
ring van de grondwaterheffing. Op basis van
een herraming komt de VMM tot een opbrengst
van 506 miljoen frank.

De netto-stijging van de eigen ontvangsten met
271,2 miljoen frank wordt samen met de netto-da-
ling van de vastleggingskredieten met 536,4 mil-
joen frank in mindering gebracht van de dotatie
aan het Minafonds. De totale vermindering van de
dotatie bedraagt dus 807,6 miljoen frank.

3. Belangrijkste aanpassingen

Structurele maatregelen veeteeltsector

Door de inschrijving van een decreetsbepaling in
het aangepaste uitgavendecreet 2000 kunnen de
kredieten die tijdens het begrotingsjaar 1999 wer-
den vastgelegd in het kader van het mestactieplan,
ten belope van maximaal 700 miljoen frank worden
aangewend voor de uitgaven in het kader van de
structurele maatregelen voor de veeteeltsector.

Het bedrag is afkomstig van een ordonnancerings-
krediet voor vergoedingen in 1999 in het kader van
het mestdecreet, maar het kan volgens de minister
niet voor deze vergoedingen worden aangewend
wegens het ontbreken van een wettelijke basis.

Een voorstel voor afbouw van de varkensstapel,
gekoppeld aan reconversie van de sector naar
duurzaamheid (biologische landbouw, grondgebon-
denheid, gesloten productiecyclus, …), werd opge-
nomen in het Vlaams programma Plattelandsont-
wikkeling 2000 – 2006. Deze programmatie wordt
nu onderzocht door de Europese Commissie. Een
definitieve beoordeling van het geheel moet niet
worden verwacht voor 1 september 2000 omdat de
Commissie intussen een aantal bijkomende gege-
vens opvroeg, waardoor de datum van ontvanke-
lijkheid werd verlaat. Volgens de minister blijkt uit
contacten met de Commissie dat deze de voorge-
stelde maatregel eerder ziet als staatssteun aan een
sector in structurele moeilijkheden dan als een mi-
lieumaatregel. Enkel een daadwerkelijke afbouw
wordt in die zin aanvaardbaar geacht, met inbegrip
van het inleveren van de vergunning van het be-
trokken bedrijf. Het lijkt in die piste onwaarschijn-
lijk dat er een cofinanciering van de EC komt.

De minister wil het beschikbare krediet nog in
2000 aanwenden. Daartoe moet echter nog een ka-
derdecreet worden opgesteld, dat momenteel reeds
met de landbouworganisaties wordt besproken.
Het toekomstige ontwerp van decreet moet boven-
dien nog aan de adviesraden worden voorgelegd,
vooraleer het in het parlement kan worden bespro-
ken.

De minister ziet het krediet van 700 miljoen frank
voorlopig als een eerste gebaar vanwege de rege-
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ring. Ze is terughoudend wat het algemene succes
van de maatregel betreft : in de praktijk moet nog
blijken hoeveel landbouwers effectief kandidaat
zullen zijn voor vrijwillige afbouw.

Uitvoering MAP2

Op 23 februari 2000 keurde het Vlaams Parlement
het decreet goed dat de inwerkingtreding van
MAP2 mogelijk maakt. Het decreet werd op 3
maart 2000 bekrachtigd door de Vlaamse regering.

Voor de uitvoering van dit tweede mestactieplan in
2000 is er een stijging van 80,9 miljoen frank aan
beleidskredieten. De minister vermeldt als bijko-
mende taken voor de Mestbank onder meer het
vaststellen van de nutriëntenhalte, die moet wor-
den berekend per inrichting. De vragen tot herzie-
ning en de bezwaren moeten worden behandeld en
er zal tevens een koppeling gebeuren met de ver-
gunde productie. Controles van deze nutriënten-
halte zullen plaatsvinden op basis van de registers.

Er komt een uitgebreide controle, onder meer op
het mestvervoer en de mestverwerkingsplicht.

Openbare rioleringen

Hier is er een verhoging van de beleidskredieten
met 820 miljoen frank.

Initieel werd in de begroting 2000 een bedrag voor-
zien van 1.859,7 miljoen frank. In maart 1999 werd
het subsidiebesluit gewijzigd : de mogelijke subsi-
die aan de gemeenten werd onder bepaalde voor-
waarden verhoogd tot 75 percent van de kostprijs.
Intussen is vastgesteld dat de gemeenten voor bijna
90 percent van de projecten gebruik maken van
een gescheiden stelsel. De kostprijs van de riole-
ringswerken bij een gescheiden stelsel is ongeveer
1,5 maal hoger dan bij een gemengd stelsel. De
aanleg van een gescheiden stelsel houdt immers
vaak de aanleg van een bijkomende buis in. De mi-
nister benadrukt in dit verband dat het de bedoe-
ling moet zijn het herstel en het behoud van het
grachtenstelsel te promoten, eerder dan het be-
staande buizenstelsel te ontdubbelen.

Rekening houdend met het feit dat er telkens een
aantal dossiers niet worden vastgelegd in het pro-
grammajaar zelf, meent de minister dat een krediet
van circa 2,7 miljard frank zal volstaan. De evolutie
van het aantal aanvragen en de aard van de projec-
ten zal van nabij worden gevolgd.

Bodemsanering

Het totale budget voor bodemsaneringen wordt –
via een herschikking binnen het Minafonds – van
830 op 931 miljoen frank gebracht. De minister
heeft de OVAM de opdracht gegeven om projec-
ten die klaar zijn zo snel mogelijk uit te voeren.

De belangrijkste wijzigingen ten opzichte van het
initiële programma hebben betrekking op een
ambtshalve verwijdering (Steenokkerzeel Haras
voor 403 miljoen frank) en een ambtshalve sane-
ring (Dilsen-Dubois-Vandenbosch voor 140 mil-
joen frank). Deze projecten moesten worden toe-
gevoegd omdat er in 1999 onvoldoende kredieten
beschikbaar waren op post 3.16 van het Minafonds
ingevolge de herschikking voor het Zenne-dossier.

Projecten in Asse (250 miljoen frank) en Rijkevor-
sel (100 miljoen frank) worden doorgeschoven
naar 2001 omdat de administratieve en juridische
procedure nog niet volledig werd afgerond. De ge-
raamde kostprijs van het project Schoten-Maes
Eelen werd verminderd van 100 tot 50 miljoen
frank, omdat de OVAM thans over meer gedetail-
leerde gegevens omtrent de verontreiniging be-
schikt.

Beleidsondersteuning – regelgeving

Voor studiewerk inzake milieurecht en initiatieven
inzake regelgeving wordt 26,6 miljoen frank extra
uitgetrokken. Zo wordt er bijkomend – via een
herschikking binnen de departementale begroting
– 6,3 miljoen frank uitgetrokken voor het uitvoe-
ren van studiewerk over het milieurecht. Daarbij
gaat het over het Europees, het internationaal en
het gewestelijk milieurecht, hun onderling verband
en beïnvloeding, en over de implementatie en de
gevolgen daarvan. De minister verwijst naar het
voornemen van de regering om de omzetting van
de Europese richtlijnen door het Vlaamse Gewest
te verbeteren.

Verder wordt aandacht besteed aan de vereenvou-
diging van de regelgeving, aan de wetenschappelij-
ke onderbouwing van de normen en aan een bete-
re voorbereiding. Hiervoor wordt – eveneens via
een herschikking binnen de departementale begro-
ting – in 20,3 miljoen frank voorzien. Het betreft
projecten zoals :

– de integratie en/of harmonisatie van de milieu-
regelgeving voor erkenning van deskundigen en
labo’s ;
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– de integratie van de decretale regelingen met
betrekking tot heffingen ;

– de vereenvoudiging van de regelgeving met be-
trekking tot hinderlijke inrichtingen en activitei-
ten ;

– de uitwerking van een geïntegreerde en duide-
lijke handhavingsregeling.

In het kader van het GMO (gewestelijk milieu-
overleg) worden drie aanwervingen gepland voor
coördinerende beleidsondersteunende functies.
Het gaat om personeelsleden die bij Aminal speci-
fiek zullen worden ingezet voor :

– de gewestelijke coördinatie inzake land, natuur,
bos en groen in het kader van de afbakeningen ;

– de uitwerking van een langetermijnvisie inzake
financiering van het milieubeleid ;

– de ondersteuning inzake internationaal milieu-
beleid.

De loonkost ten bedrage van 5,4 miljoen frank
wordt gecompenseerd op de kredieten van het
Minafonds.

Verder zijn er – in het kader van het EU-voorzit-
terschap – voor 4,4 miljoen frank bijkomende be-
leidskredieten voor de aanwerving van drie con-
tractuele personeelsleden bij de VMM, onder meer
voor de voorbereiding van de nieuwe kaderricht-
lijn water. Er is ook 9,8 miljoen frank extra voor de
werving van personeel in het kader van de bijdrage
van Aminal aan het EU-voorzitterschap.

Voor informaticaprojecten bij Aminal wordt – via
overheveling vanuit het Minafonds naar bestaans-
middelen – 26,8 miljoen frank extra uitgetrokken.

Afval

Het budget voor het Presti-programma wordt op-
getrokken van 20 naar 43 miljoen frank in vastleg-
gingskredieten. De voorgestelde bijkredieten gaan
naar projecten die kaderen in afvalpreventie en de
ondersteuning van duurzame ontwikkeling.

Voor de subsidiëring van containerparken en com-
posteringsinstallaties wordt 25 miljoen frank extra
uitgetrokken. De minister stelt dat er ondertussen
meer duidelijkheid is gekomen in het dossier van

de GFT-composteringsinstallaties van IVAGO,
waardoor het bedrag aan subsidies moet worden
verhoogd.

De werkingsdotatie aan OVAM wordt van 530,6
op 422,7 miljoen frank gebracht. De vermindering
wordt gecompenseerd door de overdracht van een
onbelast saldo 1999, de herraming van CFO-inte-
resten en de aanwending van het Reservefonds van
de OVAM dat zonder bestemming was geworden
ingevolge de regeling met het centraal financie-
ringsorganisme (CFO).

Natuur, Bos en Groen

De minster vermeldt diverse initiatieven waarvoor
bijkomende kredieten worden uitgetrokken : de
werving van groenarbeiders (9 miljoen frank), het
Educatief Bosbouwcentrum Groenendaal (2 mil-
joen frank), projecten van het Instituut voor Na-
tuurbehoud (16,4 miljoen frank), het Instituut voor
Bosbouw en Wildbeheer (21,1 miljoen frank), wer-
ving van personeelsleden voor Bos en Groen (6
miljoen frank). Daarbij benadrukt ze dat deze bij-
komende kredieten worden gecompenseerd bin-
nen het Minafonds en de departementale begro-
ting. De bedoeling is het Minafonds verder uit te
zuiveren : de uitvoering van reguliere taken moet
zoveel mogelijk worden gefinancierd vanuit de de-
partementale begroting.

Mestbeleid

Voor vier bijkomende meetcampagnes inzake de
vervuiling van grondwater door nitraten en pestici-
den wordt in 26,7 miljoen frank extra voorzien.
Ook dit bijkrediet wordt gecompenseerd binnen
het Minafonds.

Water

De uitgaven in toepassing van de overeenkomst
met Aquafin verminderen in totaal met 136,5 mil-
joen frank. Voor de lopende uitgaven (artikel 2.10
van het Minafonds) stijgen de kredieten met 162,8
miljoen frank als gevolg van een stijging van de
vaste kosten, de toename van het exploitatiepatri-
monium en verhoogde rentelasten. Wat de investe-
ringsuitgaven betreft (artikel 3.10), verminderen de
kredieten met 299,3 miljoen frank. De investerings-
uitgaven werden herraamd op basis van de nieuw-
bouw- en renovatieprojecten voor 2000.
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II. Algemene bespreking

Onbelaste saldi van de VOI’s

De heer Erik Matthijs stelt vast dat in de voorlig-
gende begrotingsaanpassing het onbelaste saldo
van diverse milieu-instellingen wordt geschrapt en
dat daardoor de dotatie aan deze instellingen kan
verminderen. Die techniek wordt ook in andere
departementen toegepast en daar kunnen begro-
tingstechnisch heel wat opmerkingen over worden
gemaakt. Het zou volgens het lid correct zijn deze
middelen te gebruiken voor de schuldafbouw eer-
der dan voor het financieren van nieuwe uitgaven.

De heer Paul Wille verwijst naar tussenkomsten in
de plenaire vergadering over de toekomst van de
NV Aquafin en de VMH en vraagt dat de minister
nu snel op deze vragen zou antwoorden.

Ook de heer Wille heeft vragen bij de aangewende
begrotingstechniek. Een goede techniek is volgens
het lid om bij de opmaak van de begroting te voor-
zien in de middelen om het voor dat jaar geplande
beleid uit te voeren. Wijzigingen in de loop van het
jaar mogen dan enkel dienen om uitgaven te beta-
len die niet konden worden voorzien bij de op-
maak van de begroting. Het lid heeft begrip voor
buitengewone omstandigheden maar waarschuwt
tegelijkertijd voor afwijkingen van dit algemeen
geldende principe. Het principe is des te belangrij-
ker voor de Mina-begroting : in het verleden werd
vastgesteld dat jaarlijks ofwel de heffingen ofwel
de dotatie uit de algemene middelen werd opge-
trokken. Het Vlaams Parlement heeft in 1997 in
een resolutie stelling genomen en de regering ge-
vraagd het globale niveau van de heffingen con-
stant te houden tot 2000. Gevolg is dat de dotatie
uit de algemene middelen de laatste jaren substan-
tieel toeneemt. Over deze evolutie moet volgens
het lid grondig worden nagedacht.

De spreker verwijst naar de daling van de dotatie
aan de VMM met 1.056 miljoen frank ingevolge
het onbelaste saldo 1999, en vergelijkt dit met het
aanspreken van een spaarpot. In een goed begro-
tingsvoorstel mag een dergelijk onbelast saldo niet
voorkomen. Voor het parlement is de nu aange-
wende techniek – waarbij in een begrotingscontro-
le een dergelijk onbelast saldo opduikt en onmid-
dellijk voor andere uitgaven wordt aangewend –
absoluut niet controleerbaar. In het kader van het
behoorlijk bestuur had men het parlement bij vori-
ge begrotingen over dit saldo moeten voorlichten.
Het Rekenhof heeft overigens over het saldo reeds
eerder opmerkingen gemaakt.

De heer Paul Wille heeft ook vragen bij daling van
3 miljard frank bij de ordonnanceringskredieten
van het Minafonds. Dit kan te wijten zijn aan een
foute inschatting, maar een foutieve raming van
dergelijke grootte is volgens het lid principieel on-
aanvaardbaar. De memorie van toelichting ver-
strekt onvoldoende uitleg over de aanpassing en
het lid vraagt meer uitleg hierover.

Minister Vera Dua begrijpt de opmerkingen van de
heer Wille over de aangewende techniek. Bij de
voorbereiding van de begrotingscontrole was ook
de minister verrast over de omvang van de onbe-
laste saldi. Deze saldi gaan vaak terug op engage-
menten uit het verre verleden, waar niemand nog
een duidelijk zicht op heeft. Bij de VMM zouden
bijvoorbeeld nog kredieten beschikbaar geweest
zijn voor de bouw van waterzuiveringsstations. Er
zijn inderdaad argumenten om dergelijke operatie
bij de opmaak van een begroting door te voeren en
niet bij een begrotingscontrole, maar anderzijds is
het wegwerken van de saldi op zich een goede ope-
ratie. De minister laat wel opmerken dat in een be-
grotingsaanpassing de raming van de uitgaven kan
worden herzien, bijvoorbeeld omdat de betalingen
door externe factoren vertraging oplopen.

De heer Joachim Coens heeft vragen bij het onmid-
dellijk aanwenden van het saldo voor andere uitga-
ven. Waarom niet voor schuldafbouw, waardoor de
budgettaire ruimte in de toekomst zou kunnen ver-
groten ? Is de minister zeker dat het saldo onbelast
is en dat in de toekomst geen uitgaven meer nodig
zullen zijn voor de engagementen uit het
verleden ?

Volgens de heer Patrick Lachaert moet verder wor-
den gekeken : hoe komt het dat dergelijke saldi in
het verleden zijn gegroeid. Hoe kon dit in de vori-
ge begroting worden verantwoord ? 

De heer Paul Wille pleit tot slot voor een grondige
reflectie over de opbouw en de werking van het
Minafonds en de milieubegroting. Over de verdere
ontwikkeling van de dotatie uit de algemene mid-
delen wordt het best in de loop van de volgende
maanden een diepgaand debat gevoerd.

Minister Vera Dua repliceert dat bekend is dat de
kosten van het milieubeleid de volgende jaren zul-
len stijgen, zoals ook blijkt uit de studies van de
SERV. In vergelijking met de begroting van bij-
voorbeeld Openbare Werken is de begroting voor
milieu- en natuur nog beperkt.

De heer Wille ontkent dit niet. Hij is echter van
mening dat de begroting niet blijvend ad hoc kan
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worden gewijzigd : er moet een doorzichtige mi-
lieubegroting komen op basis van een gefundeerde
en beredeneerde leidraad.

De heer Joachim Coens sluit zich aan bij de opmer-
kingen over het gebrek aan transparantie van de
voorliggende begrotingsaanpassing. Dit geldt vol-
gens het lid ook voor andere delen van de begro-
ting en zijn fractie zal hierover opmerkingen
maken in de commissie voor financiën en begro-
ting. Wat de aanpassing van de milieubegroting be-
treft, stelt de heer Coens voor dat aan de commis-
sie nadere toelichting wordt verstrekt. De memorie
van toelichting is inderdaad onvoldoende.

De minister herinnert eraan dat decretaal is be-
paald dat jaarlijks een verslag over de werking van
het Minafonds aan het parlement wordt overge-
maakt (artikel 9,§ 2, van het decreet van 23 januari
1991). Verder erkent de minister dat meer transpa-
rantie in de Mina-begroting noodzakelijk is. Naar
aanleiding van de bespreking van de begrotings-
aanpassing werd de opdracht gegeven om – voor
de opmaak van de begroting 2001 – een doorzichti-
ge nota op te stellen over de uitgaven die door het
fonds worden gefinancierd, met inbegrip van het
personeel dat met middelen uit het fonds wordt be-
taald. In het kader van het gewestelijk milieube-
leidsplan (Mina-plan) worden bijvoorbeeld een 90-
tal personeelsleden door middelen uit het fonds
betaald. Er moet volgens de minister worden nage-
gaan of ze daadwerkelijk het merendeel van hun
tijd besteden aan specifieke acties van het milieu-
beleidsplan dan wel aan reguliere taken. Daaruit
moeten de nodige conclusies voor de begrotingsop-
maak worden getrokken. De minister hoopt dat de
gevraagde nota verhelderend zal werken.

De minister wijst erop dat de saldi in de rekenin-
gen van de VOI’s zijn opgenomen, en in die zin dus
niet verborgen werden gehouden. Ze beklemtoont
dat de huidige operatie ( het schrappen van het on-
belaste saldo en de vermindering van de dotatie)
niet betekent dat de dotatie structureel daalt. In de
begroting 2001 zullen de dotaties terug op het nor-
male peil komen en indien nodig stijgen. Indien ze
volgend jaar terug op het normale peil worden ge-
bracht, mag dit niet worden geïnterpreteerd als een
plotse stijging.

De heer Wille is ervan overtuigd dat een forse stij-
ging van de dotaties zich aankondigt : het geschrap-
te saldo wordt nu aangewend voor nieuwe uitgaven
en volgend jaar zullen die uitgaven opnieuw moe-
ten worden gefinancierd. Het logisch gevolg is de
verdere stijging van de dotatie, uitgaande van de
hypothese dat het niveau van de heffingen constant

blijft. Daarover moet de minister echter het ak-
koord van de regering en het parlement vragen en
krijgen.

De heer Coens herhaalt zijn vraag : kan de minister
garanderen dat in de toekomst geen betalingen
meer moeten gebeuren met de kredieten die eer-
der werden vastgelegd en nu worden geschrapt ?
Het lid sluit zich aan bij de opmerking dat de ko-
mende jaren hoe dan ook extra middelen nodig
zullen zijn voor de activiteiten die nu bijkomend
worden gefinancierd.

De minister laat opmerken dat het een algemene
begrotingsoperatie betreft, die niet beperkt bleef
tot de milieubegroting. Begrotingsdeskundigen
hebben de aanpassing voorbereid en hebben voor-
gesteld om de saldi nu te schrappen. Het gaat wel
degelijk om onbelaste kredieten : de middelen wer-
den in het verleden vastgelegd, maar kunnen om
diverse redenen niet meer worden geordonnan-
ceerd, bijvoorbeeld omdat het voorwerp van de
vastlegging is verdwenen. De kredieten staan in de
rekeningen vermeld maar kunnen dus niet meer
worden uitgegeven. De minister erkent dat deze al-
gemene operatie misschien beter bij de opmaak
van de volgende begroting was doorgevoerd.

De heer Erik Matthijs herhaalt dat de techniek in-
derdaad ook op andere plaatsen in de begroting
wordt toegepast. Het lid verwacht dan ook dat de
minister van financiën en begroting hierover de no-
dige uitleg zal verstrekken in de commissie finan-
ciën, die de begroting vanuit een algemene optiek
bespreekt.

Commissievoorzitter Jacques Timmermans stelt dat
de discussie over de werking van het Minafonds
niet nieuw is. Sinds de oprichting worden vragen
gesteld over de opbouw en de werking, ongeacht
de bevoegde minister. Ook het Rekenhof heeft
herhaaldelijk opmerkingen gemaakt over het ge-
brek aan doorzichtigheid en over de hoge saldi.
Het parlement heeft weinig controle op de activi-
teiten van een dergelijk fonds, tenzij het de minis-
ter voortdurend daarover zou ondervragen. De
voorzitter stelt daarom voor om – in samenwerking
met de minister, de bevoegde administratie en het
Rekenhof – meer duidelijkheid hierover te creë-
ren. Er kan een nota worden gevraagd over de ont-
vangsten- en uitgavenstromen van de laatste vijf
jaar, de aard van de activititeiten die werden gefi-
nancierd en de opmerkingen die het Rekenhof
daarover heeft gemaakt. Die informatie zou voor
de bespreking van de begroting 2001 aan het parle-
ment moeten worden overgemaakt.
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De heer Paul Wille dringt aan op het horen van de
VMM over het onbelaste saldo van deze instelling.
Het lid wil uitleg over de opbouw van het saldo, de
manier waarop het in de begroting werd opgeno-
men, de opmerkingen die de controlerende instan-
ties daarover hebben gemaakt en de controle die
nu zal worden uitgeoefend op de nieuwe besteding
van deze middelen.

Vlaamse Milieuholding en Aquafin

De minister verwijst naar de vragen die de heer
Paul Wille eerder stelde over de toekomst van de
nv Aquafin en de Vlaamse Milieuholding. Wat
Aquafin betreft, worden momenteel een aantal
veranderingen voorbereid, zowel op inhoudelijk als
organisatorisch vlak. Bij de Vlaamse Milieuholding
werd een regeringscommissaris aangesteld die voor
het einde van het jaar verslag zal uitbrengen over
de werking van de holding. De minister zal dit ver-
slag afwachten vooraleer beslissingen te nemen
over het bijsturen van de VMH. Voorlopig krijgt
het Aquafin-dossier echter voorrang.

De heer Wille vraagt dat de VMH intussen zou af-
zien van een aantal strategische keuzes die door de
instelling werden voorbereid. Het parlement heeft
weinig controle op de werking van de holding. De
beheersovereenkomst is al langer aan herziening
toe, en enkele maanden geleden was er nog geen
nieuwe regeringscommissaris aangesteld. In die
omstandigheden kunnen geen fundamentele keu-
zes worden gemaakt.

Voorzitter Jacques Timmermans stelt dat uit con-
tacten op het terrein blijkt dat de instelling, na de
opmerkingen die in het parlement werden ge-
maakt, een zekere terughoudendheid aan de dag
legt wat nieuwe initiatieven betreft. De minister
bevestigt dit : het signaal werd gegeven dat een
bijsturing wordt voorbereid. In afwachting van
meer duidelijkheid werden een aantal strategische
dossiers stilgelegd. De minister wil in deze aangele-
genheden echter geen overhaaste beslissingen
nemen : zowel inzake de bijsturing van Aquafin als
de Vlaamse Milieuholding geldt de efficiëntie van
het milieubeleid als doelstelling.

Bodemsanering

Mevrouw Marleen Van den Eynde verwijst naar de
stijging met 101 miljoen frank van de vastleggings-
kredieten voor bodemsanering. Het lid erkent
enerzijds de noodzaak aan voldoende middelen om
de talrijke en noodzakelijke saneringen uit te voe-
ren. Anderzijds is de kostprijs van de projecten die

door de minister worden vermeld volgens het lid
enorm. De commissie heeft geen duidelijk zicht op
wat een bodemsaneringsproject concreet inhoudt.
Daarom stelt mevrouw Van den Eynde voor de uit-
voering van dergelijke projecten te gaan bekijken.
In de rondgedeelde tekst van de minister is ook
sprake van 86 miljoen frank voor ‘diverse werken
en gemotiveerde stilzitters’. Wat moet hieronder
worden verstaan ?

De heer Paul Wille stelt vast dat de ordonnance-
ringskredieten voor bodemsanering dalen. Noch-
tans beweert de OVAM steeds dat het bodemsane-
ringsdecreet effect begint te ressorteren.

De minister repliceert dat er een belangrijke stij-
ging wordt vastgesteld van de uitvoering van opge-
legde saneringen. Dit zijn de saneringsprojecten
die na een bodemonderzoek aan de eigenaars of de
aansprakelijken worden opgelegd. De uitgaven in
de private sector komen dus op snelheid, wat overi-
gens ook heel wat inzet van OVAM-personeel
vergt. Bij de uitvoering van ambtshalve saneringen
duiken echter steeds weer procedurele problemen
op.

In antwoord op de vraag van mevrouw Van den
Eynde over ‘gemotiveerde stilzitters’ laat de minis-
ter het volgende aan het verslag toevoegen : artike-
len 38 en 39 bepalen dat na het indienen van een
oriënterend bodemonderzoek bij overdracht van
gronden, OVAM, indien nodig, binnen de 60 dagen
moet aanmanen tot beschrijvend bodemonder-
zoek. Doet OVAM dat niet, dan kan de overdracht
zonder verdere plichtplegingen plaatsvinden.
OVAM blijft dus als het ware ‘stilzitten’. Wanneer
OVAM dit zou doen zonder enige garantie of con-
trole dan is dit in feite een fout en kan men spre-
ken van ‘foutief stilzitten’.

Wanneer echter de overdrager aan de OVAM een
eenzijdige verbintenis voorlegt tot alle verdere
stappen van saneren en dit ook volledig waarborgt
met een financiële zekerheid, dan is er in feite geen
enkele reden waarom OVAM zou overgaan tot
aanmaning en blijft OVAM ‘gemotiveerd stilzit-
ten’, er is immers een motivatie voor. Dit wordt re-
gelmatig toegepast voor dringende overdrachten
waarvoor er sociaal-economische redenen zijn.

Soms echter blijkt dat na de overdracht de over-
drager zijn verbintenis niet nakomt. In dergelijke
gevallen zal OVAM ambtshalve optreden en de
kosten recupereren uit de gestelde financiële ze-
kerheden.
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Beleidsondersteuning – regelgeving

De heer Erik Matthijs verwijst naar de diverse stu-
dies die in het verleden werden verricht inzake mi-
lieurecht en -regelgeving. In de aangepaste begro-
ting wordt hiervoor opnieuw 26 miljoen frank uit-
getrokken. Volstaat het eerdere studiewerk dan
niet om de milieuwetgeving te stroomlijnen en de
verschillende delen beter op elkaar af te
stemmen ? 

Volgens mevrouw Marleen Van den Eynde is inder-
daad reeds heel wat studiemateriaal beschikbaar. Is
een dergelijk krediet voor nieuwe opdrachten dan
wel verantwoord ? Wat houden die opdrachten dan
concreet in ?

De minister antwoordt dat er proefprojecten lopen
rond zowel vereenvoudiging van de regelgeving als
een betere handhaving. Er wordt ook aandacht be-
steed aan de afstemming van de Vlaamse regelge-
ving op de Europese richtlijnen. Doorgaans wordt
gewerkt met werkgroepen bestaande uit ambtena-
ren van de diverse afdelingen en de betrokken
VOI’s.

De minister heeft vastgesteld dat vaak weinig per-
soneelsleden beschikbaar zijn voor het echte be-
leidsvoorbereidende werk. Ambtenaren zijn ook
nog niet gewoon om ingeschakeld te worden voor
beleidsvoorbereidende taken. In de toekomst zal
dit verbeteren. Voorlopig blijkt dat voor het echte
redactionele werk, zoals het opstellen of bijsturen
van decreten, vaak nog beroep moet worden ge-
daan op medewerkers van universiteiten. De ver-
gelijking van de huidige projecten met de werk-
zaamheden van de zogenaamde commissie Bocken
(Interuniversitaire commissie tot herziening van
het milieurecht) gaat volgens de minister slechts
gedeeltelijk op. De commissie Bocken was vooral
een academisch project. In de lopende projecten
worden ambtenaren, tot en met de buitendiensten,
van bij het begin gevraagd om hun praktijkkennis
en terreinervaring in te brengen.

Europees voorzitterschap 

De heer Erik Matthijs vraagt waarom er nu kredie-
ten worden uitgetrokken ter voorbereiding van het
Europees voorzitterschap van België in 2001. Had
men dit niet in de initiële begroting kunnen voor-
zien ? 

Mevrouw Marleen Van den Eynde heeft eveneens
vragen bij deze beslissing. Zijn er niet genoeg be-
kwame ambtenaren beschikbaar om het EU-voor-

zitterschap voor te bereiden ? Moeten hiervoor
nog studies gebeuren ? 

Mevrouw Isabel Vertriest meent dat Vlaanderen
laat begint met de voorbereiding van het EU-voor-
zitterschap. Uit de toelichting van de minister blijkt
dat er in dit verband middelen naar de VMM gaan,
onder meer ter voorbereiding van de Europese ka-
derrichtlijn water. Water is inderdaad een priori-
teit, maar het lid pleit ervoor dat met de commissie
leefmilieu wordt besproken welke punten het
Vlaams Gewest op de agenda van het EU-voorzit-
terschap wil plaatsen. Andere prioriteiten kunnen
volgens het lid de soortenbescherming en de har-
monisering van de ecologische heffingen zijn.

Minister Dua erkent dat de middelen ter voorbe-
reiding van het EU-voorzitterschap vrij laat wor-
den toegekend. Bij de opmaak van de begroting
2000 werd dit niet opgenomen omdat men eerst
een duidelijk zicht wou hebben op de noden. Er
moet nu worden doorgewerkt om tegen het voor-
zitterschap op kruissnelheid te komen.

Los van het nakende EU-voorzitterschap, heeft de
Vlaamse Regering volgens de minister beslist om
de vertegenwoordiging van het Vlaamse Gewest
bij de permanente vertegenwoordiging van België
bij de Europese Unie gevoelig uit te breiden. Dit
moet toelaten in de toekomst sneller de link te leg-
gen naar Europese bevoegdheden en fouten, zoals
die in het verleden werden gemaakt, te vermijden.

Maatregelen veeteeltsector – vergoedingen aan land-
bouwers

De heer Erik Matthijs verwijst naar de discussie
over de 700 miljoen frank die wordt uitgetrokken
in het kader van de vrijwillige afbouw in de vee-
teeltsector. Dat bedrag was oorspronkelijk opgeno-
men in het krediet voor het uitbetalen van vergoe-
dingen in het kader van het mestdecreet. Hoe ver
staan de besprekingen met de Europese Commis-
sie over de vergoedingen voor 1997 en 1998 ? Het
lid vraagt tevens verduidelijking over de vastleg-
gings- en ordonnanceringskredieten opgenomen in
post 2.19 van het Minafonds (allerhande uitgaven
in verband met het mestactieplan met inbegrip van
vergoedingen aan landbouwers).

De minister antwoordt dat de 1.773,5 miljoen frank
aan gesplitste ordonnanceringskredieten de reeds
vastgelegde uitgaven en kredieten voor vergoedin-
gen in het kader van het mestactieplan betreffen.
Die worden in reserve gehouden. De 659 miljoen
frank vastleggingskredieten betreffen uitgaven in
het kader van MAP2, dat dit jaar in werking is ge-
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treden (met uitzondering van de vergoedingsrege-
ling).

De minister verwijst in dit verband naar het uitvoe-
rig overleg over het programma ter uitvoering van
de plattelandsverordening, waarbij ambtenaren
van de verschillende departementen van de Euro-
pese Commissie waren betrokken. Die gesprekken
werden aangegrepen om zoveel mogelijk duidelijk-
heid te scheppen over het type vergoedingen dat
aanvaardbaar is voor de Europese Commissie. Uit
de contacten blijkt een strakke houding. Samenge-
vat komt het erop neer dat er geen vergoedingen
mogelijk zijn in ruil voor de beperking van de hoe-
veelheid dierlijke mest (170 kg N per hectare), ook
niet buiten de kwetsbare gebieden water. Er wordt
nu gezocht naar concrete formules om via beheers-
overeenkomsten een vergoeding te geven aan
landbouwers die onder deze norm blijven. Indien
de Europese Commissie het programma in het
kader van de plattelandsverordening goedkeurt,
zullen zo snel mogelijk de uitvoeringsbesluiten van
MAP2 worden genomen.

Wat de vergoedingen voor 1997 en 1998 betreft, wil
de EC geen standpunt innemen vooraleer ze zich
akkoord kan verklaren met het gevoerde mestbe-
leid, in casu het recent in werking getreden nieuwe
mestactieplan. MAP 2 wordt nu verdedigd om
daarna duidelijkheid te krijgen over de vergoedin-
gen in het verleden en de toekomst.

De heer Erik Matthijs vraagt wat de stand van
zaken is van de uitvoeringsbesluiten van het nieu-
we mestdecreet. Het lid vraagt tevens of een ge-
coördineerde versie van de mestwetgeving ter be-
schikking van de commissie kan worden gesteld.

De minister zal een officieuze coördinatie van het
mestdecreet aan de commissieleden laten bezor-
gen.

De heer Jef Van Looy verwijst naar de toelichting
van de minister bij de 700 miljoen frank die wordt
uitgetrokken in het kader van de vrijwillige afbouw
in de veeteeltsector. De minister pleegt overleg
met de landbouwsector over een kaderdecreet.
Kan de commissie inzage krijgen in de ontwerp-
tekst ? 

De minister antwoordt dat het document nog niet
werd goedgekeurd door de Vlaamse Regering. Het
is een voorlopig werkdocument van haar kabinet
waarover overleg met de sector wordt gepleegd,
maar waarover de regering nog geen standpunt
heeft ingenomen.

De commissievoorzitter stelt voor dat het docu-
ment, aangezien het toch reeds aan de landbouw-
organisaties werd overgemaakt, ook ter informatie
aan het geïnteresseerde lid wordt meegedeeld. Het
moet volgens de voorzitter echter duidelijk zijn dat
het om een voorlopig werkdocument gaat waar-
over het parlement de minister niet ter verant-
woording kan roepen.

De heer Van Looy is verwonderd over de terug-
houdendheid van de minister wat het succes van de
maatregelen inzake vrijwillige afbouw betreft. Het
lid laat opmerken dat slechts een relatief klein
budget werd uitgetrokken. Hierdoor kan bij de
landbouwers de verwachting worden gecreëerd dat
slechts kleine bedragen zullen worden uitgekeerd.
Vele landbouwers hebben de afgelopen jaren
schulden gemaakt en kunnen het zich niet veroor-
loven om in ruil voor een kleine vergoeding hun
activiteiten stop te zetten.

Het lid vraagt hoeveel varkensplaatsen de minister
dit jaar uit de markt wil halen met het vooropge-
stelde budget. Blijkbaar wordt daarbij ook gedacht
aan vergoedingen om zeugenplaatsen af te bou-
wen. Er is volgens de spreker in het Vlaamse Ge-
west echter een tekort aan zeugen, waardoor big-
gen op grote schaal worden ingevoerd, met alle ri-
sico’s die daaruit voortvloeien. Kan niet in de mo-
gelijkheid worden voorzien om de zeugenplaatsen
te laten overnemen door andere landbouwers ? Dit
kan de opbouw van een gezonde veestapel helpen
bevorderen.

De minister repliceert dat het in de eerste plaats de
bedoeling is structurele maatregelen te nemen om
tot een afbouw te komen. Dit strookt niet met het
voorstel om dieren te laten overnemen door ande-
re bedrijven. De minister erkent wel de noodzaak
om een gezonde veestapel op te bouwen. Er wer-
den door ambtenaren van de ALT, VLM en CLE
(Centrum voor Landbouweconomie) gefundeerde
berekeningen gemaakt over de vergoeding die zou
worden betaald voor mestvarkens en zeugen. Een
definitief cijfer kan de minister nog niet geven en
om die reden wil ze nog geen raming geven van het
aantal varkensplaatsen dat met de maatregel wordt
beoogd.

De heer Van Looy vraagt waarom niet wordt ge-
werkt aan een systeem zoals het Nederlandse,
waarbij de geïnteresseerde veehouders zelf kunnen
inschrijven en een prijsvoorstel doen en waarbij de
laagste prijsvoorstellen eerst aan bod komen.

De minister repliceert dat ze de voorkeur geeft aan
een vaste vergoeding. Het succes van de maatregel
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kan echter worden geëvalueerd op basis van het
aantal inschrijvingen en, indien nodig, kan het be-
drag worden verhoogd.

De heer Jef Van Looy herinnert aan eerdere tus-
senkomsten in de commissie over een uitvoerings-
besluit van het mestdecreet aangaande de toege-
stane hogere bemesting voor bepaalde combinaties
van teelten. Het besluit werd op 30 maart 2000 in
het Belgisch Staatsblad gepubliceerd. Het bevat
echter de bepaling dat de betrokken landbouwers
dit voor 15 maart moeten melden. Hoe kunnen
landbouwers die dit jaar voor het eerst van deze re-
geling gebruik willen maken zich nog in regel stel-
len ? Het lid verwijst ook naar het uitvoeringsbe-
sluit dat op 20 april 2000 werd gepubliceerd. Daar-
in staat dat tuinbouwers de melding voor 1 januari
moeten doen. Het lid wil ook concreet weten hoe
een pluimveehouder in 2000 nog een verhoogde
bemesting door de combinatie van teelten kan toe-
passen.

De minister laat volgend antwoord aan het verslag
toevoegen : zowel in MAP 1 als in MAP 2 is voor-
zien dat voor bepaalde combinaties van teelten een
verhoogde bemesting kan worden toegestaan in-
dien de landbouwers aan bepaalde voorwaarden
voldoen. Op 30 maart 2000 verscheen het besluit
van de Vlaamse Regering van 3 maart 2000 dat met
terugwerkende kracht voor 1999-2000 (op basis
van MAP1) deze regeling instelde voor de gewas-
combinatie : een voorjaarssnede gras gevolgd door
maïs. In dit besluit staat dat iedereen die van deze
regeling wenst gebruik te maken zich voor 15
maart 2000 bij de Mestbank kenbaar moet maken.

In overleg met het kabinet heeft de Mestbank het
nodige gedaan om de landbouwers, die van de re-
geling konden gebruik maken, op de hoogte te
brengen. Reeds op 1 februari 2000 werden de nodi-
ge aanvraagformulieren overgemaakt aan 4.660
landbouwers die in 1998 of 1999 een aanvraag
deden en nog steeds aan de voorwaarden volde-
den. Tegelijkertijd werd deze informatie ook actief
verspreid door de voorlichters. De landbouwers
waren dus volgens de minister ruim op tijd op de
hoogte van de regeling en waren in staat hun aan-
vragen in te sturen. In totaal maakten in 2000,
3.666 landbouwers gebruik van deze regeling voor
een totaal van 20.450 ha.

Ter informatie kan tevens worden gemeld dat op
31 maart 2000 de regeling voor verhoogde bemes-
ting voor combinaties van teelten in het kader van
MAP 2-bis voor de komende jaren, is gepubliceerd.

De minister deelt tot slot mee dat de regering re-
cent een uitvoeringsbesluit heeft goedgekeurd
waarbij voor het lange-afstandstransport de grens
wordt verlegd van 7.500 naar 10.000 kilogram fos-
faatproductie. Uit berekeningen bleek dat daar-
door honderden bedrijven, waaronder veel zelf-
standige veehouders, voor hun mestafzet nog op de
burenregeling een beroep kunnen doen. Daarbij
wordt opgemerkt dat dit op termijn weliswaar geen
oplossing biedt voor hun mestprobleem.

De heer Van Looy heeft nog geen duidelijk zicht
op deze nieuwe maatregel. Het lid vreest wel dat
deze wijziging tot verwarring kan leiden omdat de
minister eerder heeft aangekondigd dat het mest-
decreet nog technisch zou worden bijgestuurd. Ge-
zinsveeteelbedrijven moeten nu hun afspraken wij-
zigen zonder te weten wat de toekomst brengt.

De heer Erik Matthijs laat bij post 2.22 (allerhande
uitgaven in verband met het grondwaterkwaliteits-
meetnet) nog opmerken dat zijn fractie achter de
verdere uitbouw van het meetnet staat. Er is nood
aan exacte gegevens over de kwaliteit van het
grondwater en de nitraatverontreiniging, die op
een correcte manier in de pers worden vertaald.

Openbare rioleringen

De heer Erik Matthijs vraagt of in de huidige kre-
dieten voor de ondersteuning van de aanleg van
rioleringen enkel de aanleg van gescheiden stel-
stels wordt betoelaagd.

Ook mevrouw Marleen Van den Eynde vraagt of de
bijkomende 820 miljoen frank subsidies uitsluitend
naar de aanleg van gescheiden stelsel zullen gaan.
Meer algemeen wil het lid weten hoe de subsidies
worden toegekend : wordt voorrang gegeven aan
gescheiden stelsels en in welke mate komen de an-
dere dossiers nog aan bod ?

De minister benadrukt dat het niet de bedoeling
kan zijn het bestaande buizenstelsel te gaan ont-
dubbelen. De aandacht moet vooral gaan naar de
herwaardering en de instandhouding van het
grachtenstelsel. Het merendeel van de aanvragen
betreft de subsidie a rato van 75 percent waarbij
aan de gemeenten voorwaarden worden opgelegd
voor een verantwoord waterbeheer.

De heer Jef Van Looy laat opmerken dat in zijn ge-
meente wordt geëxperimenteerd met draineerbui-
zen om het gescheiden stelsel uit te bouwen. Op
vele plaatsen, bijvoorbeeld in verkavelingen met
kleine percelen, is het volgens het lid ondenkbaar
om grachten opnieuw aan te leggen of bestaande
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grachten in stand te houden. Op locaties waar een
gracht noodgedwongen moet verdwijnen, kan een
drainage-systeem oplossing bieden voor de opvang
van het hemelwater. Men heeft echter geen zicht
op de levensduur van dergelijke systemen. Is hier-
over technische informatie beschikbaar ?

De minister wil de mogelijkheden van draineerbui-
zen verder laten onderzoeken. Ze is echter van me-
ning dat bij de lokale besturen vaak een te grote
psychologische weerstand tegen grachten bestaat.

De heer Joachim Coens verwijst naar de verklarin-
gen die recent in de pers werden afgelegd over een
meer veralgemeend gebruik van waterdoorlatende
klinkers. Het gebruik van dergelijke klinkers zou
worden gepromoot en betoelaagd omdat het een
enorme besparing in de aanleg van rioleringen zou
betekenen. Het lid vraagt hoe de minister dit alles
technisch mogelijk acht en hoe het zal worden ge-
realiseerd. Zijn de subsidies reeds in de begrotings-
aanpassing opgenomen en wat is het gevolg voor
het Rio-budget voor de aanleg van rioleringen ? 

De minister meent dat haar woorden in de pers
niet steeds correct zijn weergeven. Ze vindt dat het
gebruik van waterdoorlatende klinkers een interes-
sante piste is. Een en ander moet echter verder kri-
tisch worden onderzocht. Indien het werkelijk
voordelen biedt, kan samen met de lokale besturen
worden nagegaan hoe het gebruik op openbare ter-
reinen kan worden gestimuleerd. Dit zou bijvoor-
beeld kunnen in het kader van het Rio-subsidië-
ringsbesluit of de milieuconvenanten. De minister
staat eerder sceptisch tegenover het stimuleren van
het gebruik op privé-terreinen. Het feit dat een
groef wordt opengelaten voor de waterafvoer zou
tot gevolg kunnen hebben dat particulieren meer
hun toevlucht gaan nemen tot onkruidbestrijdings-
middelen.

De heer Van Looy heeft twijfels over de efficiëntie
omdat voor de aanleg van klinkers ook een stevige
onderlaag noodzakelijk is.

Mevrouw Vertriest meent dat de woorden van de
minister in de pers uit hun context zijn gelicht en
dat het om kleine ingrepen gaat die een beperkt ef-
fect kunnen hebben. Vele gemeenten experimente-
ren nu al met een waterdoorlatende ondergrond
voor parkings.

De minister herhaalt dat meer ervaring nodig is
vooraleer dit ooit aan particulieren kan worden op-
gelegd. In de huidige begrotingsaanpassing zijn al-
leszins geen subsidies hiervoor in rekening ge-
bracht.

Slikken en schorren langs de Schelde

Mevrouw Marleen Van den Eynde vraagt verduide-
lijking over de proefprojecten inzake slikken en
schorren langs de Schelde. Ze verwijst naar de op-
merking van het Rekenhof over het gebrek aan in-
formatie over de totale kostprijs voor de realisatie
van het overstromingsgebied Kruibeke-Bazel-Ru-
pelmonde, de budgettaire spreiding ervan over de
verschillende begrotingsjaren en diverse program-
ma’s.

Minister Dua antwoordt dat er een spreiding over
verschillende programma’s is omdat zowel openba-
re werken als leefmilieu en natuurbehoud betrok-
ken zijn. De minister bevoegd voor openbare wer-
ken is betrokken partij bij de aanleg van het gecon-
troleerd overstromingsgebied door de bouw van
een dijkstructuur. Dit gebied zal, ter compensatie
voor het verlies aan natuurwaarden in habitat- en
vogelrichtlijngebieden door de aanleg van het
Deurganckdok, als natuurgebied worden ingericht.
De inrichting van het gebied met het oog op na-
tuurontwikkeling valt onder de verantwoordelijk-
heid van de minister bevoegd voor leefmilieu en
natuurbehoud.

Natuur, Bos en Groen

Mevrouw Isabel Vertriest stelt vast dat bijkomende
middelen worden uitgetrokken voor de werving
van groenarbeiders. Die zullen worden ingezet
voor het onderhoud van het groeiend patrimonium
aan domeinbossen. Het lid laat opmerken dat het
bosareaal dat niet door de overheid wordt beheerd
ook aangroeit. Moet hier geen extra aandacht gaan
naar een verbetering van de kwaliteit van het be-
heer ? Een veel gehoorde kritiek is dat in deze bos-
sen de natuurkwaliteit niet echt verbetert. Zijn er
geen formules mogelijk om hiervoor ook groenar-
beiders in te zetten, bijvoorbeeld via tewerkstel-
lingsprojecten ?

Minister Dua antwoordt dat de werving van groen-
arbeiders voor het onderhoud van de domeinbos-
sen noodzakelijk was. Wat de inzet van groenarbei-
ders elders betreft, wordt met diverse organisaties
en instanties overleg gepleegd over de tewerkstel-
lingsmogelijkheden. Het Educatief Bosbouwcen-
trum zet opleidingscursussen op touw voor groen-
arbeiders en zal het project inzake tewerkstelling
van groenarbeiders verder inhoudelijk begeleiden.
Er is heel wat interesse voor dit project, ook uit de
sociale sector.
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III. Artikelsgewijze bespreking en indicatieve
stemming

Er worden geen verdere opmerkingen bij de arti-
kelen en de begrotingstabel geformuleerd.

De artikelen 24, 27, 46, 52 en 72 worden aangeno-
men met 7 stemmen tegen 5.

Het aan de commissie toegewezen gedeelte van de
begrotingstabel, de begroting van de DAB Mina-
fonds in afdeling III en de begrotingen van de
OVAM en de VMM in afdeling V worden aangeno-
men met 8 stemmen tegen 5.

Het geheel van de begrotingsaanpassing – deel leef-
milieu – wordt indicatief aangenomen met 8 stem-
men tegen 5.

B. BEVOEGDHEDEN VAN DE HEER DIRK
VAN MECHELEN, VLAAMS MINISTER
VAN ECONOMIE, RUIMTELIJKE ORDE-
NING EN MEDIA

I. Inleidende uiteenzetting door de minister

Minister Dirk Van Mechelen merkt op dat men bij
een begrotingscontrole een budgettair neutrale
operatie moet doorvoeren binnen de departemen-
ten, tenzij men om een bepaalde reden extra accen-
ten wil leggen. Nieuwe initiatieven moeten worden
gecompenseerd door een verschuiving van kredie-
ten.

De minister geeft vervolgens toelichting bij het
wegwerken van de achterstand bij het behandelen
van bouwvergunningen, de subsidies aan gemeen-
ten voor de opmaak van een gemeentelijk ruimte-
lijk structuurplan en van gemeentelijke plannen
van aanleg en de DAB Grondfonds.

1. Het wegwerken van de achterstand bij het behan-
delen van bouwvergunningen

De laatste maanden werd veel aandacht geschon-
ken aan het wegwerken van de achterstand bij de
behandeling van bouwvergunningen. Daartoe wer-
den drie instrumenten gecreëerd : een versnelde
uitbouw van de informatisering, de aanwerving van
vijftien contractuelen om het personeelstekort
structureel te verhelpen en de oprichting van een
task force voor het behandelen van de bouwaan-
vragen van grote infrastructuurwerken. De minis-
ter deelt mee dat de kandidaturen voor deze task
force binnen zijn. Het is de bedoeling deze perso-

nen nog voor het zomerreces aan te stellen. Ten-
slotte wordt er een eenmalig project opgestart,
waarbij ambtenaren tijdens een periode van zes
maanden de achterstand kunnen wegwerken door
extra avond- en weekendprestaties.

De inspanningen via het personeelskader vergen
de nodige middelen. Hiertoe werd een verschui-
ving gedaan van de middelen naar een nieuw pro-
ject en naar de begrotingspost waarop de reguliere
uitgaven voor het personeel worden geboekt (pro-
gramma 99.1, ba 11.03) 

2. Subsidies aan gemeenten voor de opmaak van
een gemeentelijk ruimtelijk structuurplan en van
gemeentelijke plannen van aanleg (programma
62.1, ba 43.20)

De minister wenst de gemeenten financieel te steu-
nen bij het opstellen van een ruimtelijk structuur-
plan (RSP). De subsidie die de gemeente hiervoor
krijgt, is afhankelijk van onder andere het inwoner-
aantal van de gemeente. Hiertoe werden de 308
Vlaamse gemeenten in een aantal categorieën on-
dergebracht, zoals toegelicht bij de bespreking van
de begroting 2000 (Parl. St. Vl. Parl. 1999-2000, nr.
15/5-G).

De minister deelt mee dat het ontwerp van uitvoe-
ringsbesluit dat deze subsidiëring regelt, intussen
nog werd gewijzigd. Momenteel wordt het behan-
deld door de Inspectie van Financiën. Uit de con-
tacten met de Inspectie blijkt dat er misschien nog
een wijziging nodig is.

De belangrijkste wijziging is dat er drie categorieën
gemeenten zijn toegevoegd, namelijk gemeenten
met tussen 100.000 en 200.000 inwoners, gemeen-
ten met 200.000 à 300.000 inwoners en gemeenten
met meer dan 300.000 inwoners.

Concreet betekent dit dat gemeenten met veel in-
woners een hoger bedrag zullen krijgen. Het be-
drag dat de gemeenten ontvangen, wordt bepaald
aan de hand van criteria als oppervlakte, inwoner-
aantal en verstedelijking. Indien dit besluit wordt
goedgekeurd, krijgt Antwerpen bijvoorbeeld een
bedrag van 16,8 miljoen frank, Gent 14,4 miljoen
frank, Brugge 10,4 miljoen frank, Hasselt 8,32 mil-
joen frank en Genk 6,34 miljoen frank. Gemeenten
als Mol, Geel en Sint-Truiden krijgen meer dan 4
miljoen frank. Gemeenten met meer dan 30.000 in-
woners ontvangen 3,12 miljoen frank. De kleinste
gemeenten (minder dan 10.000 inwoners) krijgen
ongeveer 960.000 frank.

15 Stuk 19-A (1999-2000) – Nr. 3-F



Dit bedrag heeft enkel betrekking op de steun aan
de gemeenten voor het opmaken van een RSP.
Daarnaast kunnen de gemeenten ook een subsidie
ontvangen voor het opstellen van een ruimtelijk
uitvoeringsplan (RUP). Om hiervoor in aanmer-
king te komen, moet het RUP betrekking hebben
op :

– inrichting van open ruimte ;

– inrichting van samenhangende delen van het
woongebied ;

– inrichting van lokale bedrijventerreinen ;

– sectorale plannen voor zonevreemde bedrijven ;

– sectorale plannen voor sport-, recreatie- en
jeugdinfrastructuur.

In afwachting daarvan kunnen ook gemeentelijke
plannen van aanleg worden gesubsidieerd, maar in-
dien dit plan wordt ontworpen bij ontstentenis van
een gemeentelijk RSP, wordt slechts de helft van de
subsidie uitgekeerd. Op deze manier wordt een
meerwaarde gecreëerd voor gemeenten die terzake
hun verantwoordelijkheid hebben genomen.

De subsidiëring bedroeg oorspronkelijk maximum
80 percent van de reële kosten voor de opmaak
van het plan. De Inspectie van Financiën merkte
echter terecht op dat deze kosten moeilijk in te
schatten zijn indien de gemeentelijke of stedelijke
administratie zelf het plan opmaakt. Ze stelde dan
ook voor om hiervoor forfaitaire bedragen voor te
behouden. Volgens de minister is dit in de praktijk
echter niet eenvoudig te verwezenlijken.

De steun aan de gemeenten voor het opstellen van
een RSP bedraagt in totaal 600 miljoen frank. In de
begroting 2000 is hiervoor een bedrag van 248,6
miljoen frank uitgetrokken (programma 62.1, ba
43.20). Dit zal volgens de minister echter geen bud-
gettaire problemen opleveren. Het totale bedrag,
600 miljoen frank, wordt immers gespreid over vijf
jaar. Dit betekent een bedrag van 120 miljoen
frank per jaar. Het eerste jaar verwacht de minister
wel een versnelling. De gemeenten die reeds een
ruimtelijke structuurplan hebben, kunnen immers
zes maanden na de inwerkingtreding van het be-
sluit hun subsidie opeisen. De administratie stelde
een simulatie op, waaruit bleek dat in 2000 tussen
212 en 314 miljoen frank nodig is. In samenspraak
met de Inspectie van Financiën werd beslist om de
dossiers chronologisch te behandelen, in volgorde
van hun aanvraagdatum. Indien er geen vastleg-
gingskredieten meer zijn op het einde van het jaar,

kan men doorgaan met vastleggingen op basis van
het krediet van het volgende jaar.

3. DAB Grondfonds 

Het uitvoeringsbesluit waardoor deze DAB werd
opgericht, werd goedgekeurd op 14 april 2000. De
leidinggevende ambtenaren van AROHM en
ABAFIM werden bij de oprichting ervan betrok-
ken. Het overgedragen saldo van het Grondfonds,
oorspronkelijk geraamd op 288 miljoen frank, werd
opgetrokken tot 331 miljoen frank. De planschade-
vergoeding, waarvan de uitbetaling in 2000 wordt
verwacht, werd verhoogd van 67 naar 125 miljoen
frank. De ontvangsten uit planbatenheffingen wor-
den voorlopig op 0 frank geraamd. Volgens de de-
cretaal vastgelegde verdeelsleutel is 10 percent van
de ontvangsten bestemd voor de gemeenten, 80
percent voor de provincies en 10 percent voor de
DAB Grondfonds.

II. Algemene bespreking

1. Het wegwerken van de achterstand bij de behan-
deling van bouwvergunningen

Minister Dirk Van Mechelen stelt vier maatregelen
voor om de achterstand in het vergunningenbeleid
op te halen, namelijk informatisering, de aanwer-
ving van contractuele personeelsleden, de oprich-
ting van een task force voor bouwaanvragen van
grote bouwwerken en extra (avond- en
weekend)prestaties van ambtenaren.

De heer Erik Matthijs heeft hierbij een aantal
punctuele vragen. Waarom worden deze perso-
neelsleden contractueel aangeworven en niet statu-
tair ? Voor welke bouwaanvragen zal de task force
bevoegd zijn ? Welke vergoeding zullen de ambte-
naren krijgen voor de extra prestaties die ze leve-
ren ?

De minister merkt op dat in de huidige situatie
minstens vijftien extra statutaire ambtenaren nodig
zijn. Omdat de PIP/PEP-procedure binnen
AROHM nog niet officieel is afgerond, worden
deze personeelsleden nu contractueel voor twee
jaren aangeworven, maar met het perspectief te
kunnen blijven. Dit is belangrijk met het oog op
hun motivatie en opleiding.

De task force is een nieuw initiatief en staat buiten
de PIP/PEP-procedure. Ze zal bestaan uit vijf sta-
tutaire ambtenaren, waarvan vier van niveau A1 en
één van niveau A2, en opereren vanuit Brussel of
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vanuit de buitendiensten. Haar taak is het behan-
delen van bouwaanvragen voor grote infrastruc-
tuurwerken : een nieuwe containerkade in Zee-
brugge, de HSL in Antwerpen of de IJzeren Rijn.
Op vraag van de heer Matthijs verduidelijkt de mi-
nister dat het hierbij in principe niet gaat om ver-
gunningen voor gebouwen.

De minister wijst erop dat dergelijke grote dossiers
aan de oorsprong liggen van de achterstand van de
provinciale buitendiensten. Voorheen werden voor
dergelijke dossiers alle ambtenaren van niveau A
ingezet voor het beantwoorden van de talrijke be-
zwaarschriften die bij dergelijke dossiers werden
ingediend, waardoor de gewone bouwaanvragen
onbehandeld bleven. De achterstand die hierdoor
ontstond, situeerde zich vroeger vooral in de bui-
tendienst van de provincie Antwerpen, maar wordt
nu ook in de provincie Oost-Vlaanderen een pro-
bleem.

De knowhow die deze task force zal verwerven, zal
leiden tot sneller en kwalitatief beter werk. Dit zal
er op zijn beurt voor zorgen dat minder bouwver-
gunningen worden aangevochten voor of vernie-
tigd door de Raad van State. De minister hoopt
ook dat de nieuwe, eenvoudigere procedure voor
de behandeling van bouwaanvragen de versnelde
afhandeling van de achterstand positief zal beïn-
vloeden.

Op de laatste vraag van de heer Matthijs ant-
woordt de minister dat de vergoedingen voor de
ambtenaren voor het wegwerken van de achter-
stand bruto 1.465 frank bedragen voor het behan-
delen van een dossier en 684 frank voor het voor-
bereiden van een dossier.

2. Subsidies aan gemeenten voor de opmaak van
een gemeentelijke ruimtelijk structuurplan en van
gemeentelijke plannen van aanleg (programma
62.1, ba 43.20)

De heer Joachim Coens vindt het positief dat extra
personeel en middelen worden uitgetrokken om de
achterstand bij de behandeling van bouwaanvragen
weg te werken. Toch heeft het lid bedenkingen bij
de plannen van de minister om de gemeenten te
ondersteunen.

Zo begrijpt de heer Joachim Coens niet waarom de
subsidies voor de gemeenten nu al met 11,4 mil-
joen frank worden verminderd (programma 62.1,
ba 43.20), nog voor het uitvoeringsbesluit is goed-
gekeurd.

De minister repliceert dat de raming van de nodige
subsidies voor de gemeenten een bedrag oplevert
tussen 212 en 314 miljoen frank. Er werd voorrang
gegeven aan het personeelsdossier, wat inhoudelijk
een aantal verschuivingen oplevert. Van de 11,4
miljoen frank die op basisallocatie 43.20 geschrapt
worden, gaat 7,4 miljoen frank naar het bestaans-
middelenprogramma voor het personeel. Deze som
is bedoeld om de aanwerving van contractuele per-
soneelsleden voor een periode van zes maanden te
bekostigen. 4 miljoen frank wordt gebruikt voor de
opleiding van gemeentelijke ambtenaren om hen
vertrouwd te maken met het nieuwe decreet op de
ruimtelijke ordening (programma 62.1, ba 12.05).
Hiertoe wordt onderhandeld met de provinciale
opleidings- en vormingscentra. Samen met deze
centra worden bijkomende bijscholingsprogram-
ma’s ontwikkeld. Ook dit betekent indirect een
steun voor de gemeenten.

In zijn toelichting stelde minister dat de dossiers
voor deze werkingstoelage doorlopend zullen wor-
den behandeld, ook al zouden er dit jaar onvol-
doende kredieten zijn. De heer Coens wenst hier-
over enige verduidelijking.

De minister verduidelijkt dat, in akkoord met de
Inspectie voor Financiën, de dossiers zullen worden
behandeld in de volgorde waarin ze bij de admini-
stratie worden ingediend. De uitbetaling gebeurt
bij de goedkeuring van het gemeentelijk ruimtelijk
structuurplan. Op dit ogenblik moeten vijf van de
308 Vlaamse gemeenten worden uitbetaald. Omdat
het om kleine gemeenten gaat, volstaat hiervoor
een bedrag van 10 à 12 miljoen frank. Slechts een
honderdtal gemeenten zijn begonnen met de op-
maak van een RSP. De nakende gemeenteraads-
verkiezingen zullen dit proces nog vertragen. De
minister denkt dan ook niet dat hij het voorziene
budget van 200 miljoen frank zal nodig hebben. Hij
wenst dit bedrag wel maximaal vast te leggen.

De heer Coens heeft ook vragen bij de gehanteer-
de criteria voor het bepalen van de omvang van de
subsidie voor de opmaak van een gemeentelijk
ruimtelijk structuurplan. Hoewel het inwoneraan-
tal zeker een relevante factor is, speelt ook de op-
pervlakte van de gemeente een belangrijke rol
hierin. Hij vreest dat de gemeenten met een grote
oppervlakte maar met relatief weinig inwoners zul-
len worden benadeeld. De minister antwoordt dat
hiervoor een correctiefactor wordt toegepast. Hij
toont zich bereid om de principieel goedgekeurde
uitvoeringsbesluiten aan de leden over te maken.
Het uitvoeringsbesluit dat deze correctiefactor be-
paalt, zal op de ministerraad van vrijdag 19 mei
worden besproken.
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Verder stelt de heer Coens dat de gemeenten die
ruimtelijke problemen oplossen via het RSP en
niet via een sectoraal BPA, op deze manier eigen-
lijk subsidies mislopen. Hij stelt dan ook voor om
voor deze gemeenten de beide vormen van subsi-
diëring samen te voegen. Dit betekent een dubbele
stimulans.

Mevrouw Isabel Vertriest geeft de heer Coens prin-
cipieel gelijk. De gemeenten die ruimtelijke pro-
blemen trachten op te lossen met een structuur-
plan, krijgen een eenmalige subsidie. De gemeen-
ten die in een ad hoc-benadering de ruimtelijke
problemen van een sector apart oplossen, ontvan-
gen dan in feite een dubbele financiering : een voor
het sectorale plan en een voor het RSP.

De minister erkent dat dit een probleem vormt.
Kan de overheid het opmaken van een sectoraal
BPA steunen, mits een reductie van 50 percent toe
te passen ? De minister verwijst naar de vijf cate-
gorieën van RUP’s die in aanmerking komen voor
subsidiëring. Hierbij rijst de vraag of dit ook zal
gelden voor gemeenten die nog niet zijn begonnen
met een RSP.

De minister vindt dat er inspanningen moeten wor-
den geleverd om het probleem van bijvoorbeeld de
zonevreemde bedrijven en sportterreinen op te los-
sen. Het gaat hierbij om acute problemen die men
snel kan oplossen met een relatief bescheiden geld-
som. Een toelage ten belope van de helft van het
totale bedrag lijkt hem dan ook een goede tussen-
oplossing. Het gaat ook niet over erg grote bedra-
gen : een sectoraal plan voor zonevreemde bedrij-
ven zou voor 300.000 frank worden gesteund, een
bedrijventerrein voor 100.000 frank.

De voorwaarde is wel dat de gemeenten bij de op-
maak van deze BPA’s ook blijk geven van een sec-
torale visie die past binnen het Ruimtelijk Struc-
tuurplan Vlaanderen. Dit brengt de gemeenten
weer dichter bij de filosofie van het RSV. Boven-
dien is het niet zo dat een gemeente met een RSP
geen behoefte meer heeft aan RUP’s. De gemeen-
ten die een RSP opmaken, krijgen de helft meer
dan de gemeenten die met een BPA werken.

Commissievoorzitter Jacques Timmermans merkt
op dat de ruimtelijke uitvoeringsplannen opgesteld
worden na het ruimtelijk structuurplan. Zij moeten
zich richten naar de zonering zoals bepaald in het
RSP. Dit moet gefaseerd gebeuren ; men kan niet
in een keer het RSP vertalen in RUP’s die het
grondgebied van de gehele gemeente beslaan. Het
sectoraal BPA zal dan ook een instrument blijven

totdat de gehele oppervlakte van de gemeente is
gedekt door RUP’s.

De heer Erik Matthijs stelt vast dat de subsidie per
gemeente wordt bepaald. Indien een gemeente
eerst een sectoraal BPA opmaakt, krijgt ze de helft
van de subsidie. Betekent dit dat de gemeente de
andere helft van de subsidie ontvangt wanneer ze
daarna een RSP opstelt ? De minister ontkent dit.

De heer Joachim Coens wil weten of de steun aan
de gemeenten zich ook uitstrekt tot de informatica-
en personeelsbehoeften. Hij verwijst naar de be-
grotingsbesprekingen, waarbij de minister een ini-
tiatief aankondigde met ministers Landuyt en
Sauwens.

Minister Dirk Van Mechelen verduidelijkt dat 33
miljoen frank beschikbaar wordt gesteld voor het
versnellen van de informatisering. Hiervoor wordt
geput uit het fonds voor de leegstand van gebou-
wen. De minister wenst dit geld te gebruiken voor
een betere werking van AROHM. De middelen uit
dit fonds zijn toch ontoereikend om grote sane-
ringsdossiers te bekostigen. Bovendien werd bin-
nen Gimvindus met Werfinvest een nieuw instru-
ment gecreëerd dat hetzelfde doel kan bereiken.

Voor de ondersteuning van het personeel verwijst
de minister naar artikel 43.20 (ESR-code) van de
uitgavenzijde van de aangepaste begroting van de
DAB Grondfonds, waar 70 miljoen frank is uitge-
trokken voor subsidies aan gemeenten. Hiervan is
10 miljoen frank bestemd voor de opleiding van
gemeentelijke ambtenaren en 60 miljoen frank
voor de opmaak van gemeentelijke plannen- en
vergunningenregisters. Daarnaast is er een interka-
binettenwerkgroep aangesteld uit medewerkers
van de betrokken ministers. Deze werkgroep moet
zorgen voor ondersteunend personeel voor de ge-
meenten bij de opmaak van plannen- en vergun-
ningenregisters. Dit zal maximum 240 personeelsle-
den opleveren, waardoor niet elke gemeente een
personeelslid zal krijgen. Voor de kleinere gemeen-
ten is dat volgens de minister ook niet nodig.

Ten slotte vraagt de heer Coens de stand van zaken
van de benoeming van de gewestelijke ambtena-
ren. De minister merkt op dat de gewestelijke ste-
denbouwkundige ambtenaren, de planologische
ambtenaren en de gewestelijke inspecteurs moeten
worden aangesteld binnen een redelijke termijn na
de inwerkingtreding van het decreet houdende de
organisatie van de ruimtelijke ordening, dus na 1
mei 2000. Het decreet van 26 april 2000, dat voor-
noemd decreet wijzigt, werd op 28 april 2000 in het
Belgisch Staatsblad gepubliceerd. De minister
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heeft aan de directeur-generaal van AROHM ge-
vraagd om indien mogelijk voor 15 mei een lijst
met kandidaten voor te dragen.

3. DAB Grondfonds

De heer Joachim Coens merkt op dat de ontvang-
sten uit de planbaten voor het Grondfonds nog
steeds op nul frank staan. Normaal gezien ging de
regeling in vanaf 1 mei 2000. Als de minister wacht
met het uitvoeringsbesluit, kunnen personen die
gehouden zijn om de planbatenheffing te betalen
hieraan ontsnappen. Verwacht men nu al inkom-
sten uit planbaten ? 

De minister geeft toe dat men de verwachte ont-
vangsten moeilijk kan inschatten. De DAB is een
rollend fonds : van zodra er inkomsten zijn, worden
ze ingeschreven. De minister stelt dat het uitvoe-
ringsbesluit principieel is goedgekeurd. Er is een
werkgroep opgericht voor de planbaten, met verte-
genwoordigers van ABAFIM. Er werd echter voor-
rang gegeven aan de uitvoeringsbesluiten die
noodzakelijk waren om het decreet te laten in wer-
king treden.

III. Artikelsgewijze bespreking en indicatieve
stemming

Bij de aan de commissie toegewezen artikelen en
delen van de begrotingstabel worden geen verdere
opmerkingen geformuleerd.

Het artikel 9 wordt aangenomen met 7 stemmen
tegen 2 bij 2 onthoudingen.

De artikelen 12, § 1, en 44 en de begrotingstabel
worden aangenomen met 7 stemmen tegen 4.

Het geheel van de begrotingsaanpassing – deel ruim-
telijke ordening – wordt indicatief aangenomen met
7 stemmen tegen 4.

De verslaggevers, De voorzitter,

Paul WILLE Jacques TIMMERMANS
Erik MATTHIJS
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BIJLAGE

Achterstand in de behandeling van bouwaanvragen per provincie

Afdelingen

Achterstand Antwerpen Limburg Oost- Vlaams- West- Totaal
(dagen) Vlaanderen Brabant Vlaanderen

> 150 20 87 99 79 208 493

140 – 150 43 5 28 6 12 94

130 – 139 44 5 49 5 11 114

120 – 129 73 12 65 3 8 161

110 – 119 98 5 62 5 12 182

100 – 109 78 19 13 6 31 147

90 – 99 55 6 151 6 44 262

80 – 89 129 9 144 8 54 344

70 – 79 158 8 134 13 58 371

45 – 69 730 55 483 30 193 1491

totaal > 70 698 156 745 131 438 2168

totaal > 45 1428 211 1228 161 631 3659

In de cijfers van West-Vlaanderen zijn niet-verhandelbare dossiers niet meegerekend.
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